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Abstract (en)
The invention relates to a receptacle for the fluid jet in a fluid jet cutting machine. It has an interception chamber (7) with a fluid-jet inlet (8) and a
fluid-jet outlet (9). Arranged in the chamber (7) are a plurality of baffles (11, 14, 15), the planes of which extend obliquely to the axis of the fluid jet
(12) and, at least on their surface facing the fluid jet, consist of a sintered ceramic material with a hardness of at least 9 Mohs. The surface of the
internal wall of the interception chamber is likewise provided, at least partially, with a coating (16) of sintered ceramic material with a hardness of at
least 9 Mohs. The receptacle is small and light in weight and makes it possible to remove almost all the energy from the water jet within a very small
space.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Vorrichtung zum Auffangen des Flüssigkeitsstrahls einer Flüssigkeitsstrahl-Schneidmaschine. Sie weist eine
Auffangkammer (7) mit einem Flüssigkeitsstrahl-Einlass (8) und einem Flüssigkeitsstrahl-Auslass (9) auf. In der Kammer (7) sind mehrere
Ablenkplatten (11, 14, 15) angeordnet ist, deren Ebenen zur Achse des Flüssigkeitsstrahls (12) geneigt verlaufen und die zumindest an ihrer dem
Flüssigkeitsstrahl zugewandten Oberfläche aus gesintertem Keramikmaterial mit einer Härte von mindestens 9 MOHS bestehen. Die Oberfläche der
Auffangkammer-Innenwand ist zumindest teilweise ebenfalls mit einem Belag (16) aus gesintertem Keramikmaterial mit einer Härte von mindestens
9 MOHS versehen. Die Vorrichtung ist klein und leicht und gestattet es, dem Wasserstrahl nahezu die gesamte Energie auf kleinstem Raum zu
entziehen.
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